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Cele trei companii de stat care ar trebui listate conform PNRR vor fi decise pâna în

septembrie

Cele trei companii de stat care ar trebui listate sau intrate într-un  proces de restructurare, conform cerintei

din Planul National de  Redresare si Rezilienta, vor fi decise pâna în septembrie, a declarat,  vineri,

secretarul general adjunct al Guvernului, Adrian Ţutuianu, la  Forumul ARIR 2024 cu tema "Noi

orizonturi în Relatiile cu Investitorii:  provocarile europene".

"Am prezentat în Guvern, în urma cu o luna, o informare privind  conditiile, criteriile pe care trebuie sa le

îndeplineasca aceste  companii. Le-am elaborat în urma unei discutii pe care am avut-o si cu  Bursa de Valori si

ASF. Sunt conditii cunoscute, prevazute de Legea 24  si regulamentul de aplicare, nu am inventat nimic, si sper ca

undeva  pâna în septembrie sa decidem care sunt cele trei companii. Şi aici  sigur ca exista asa multe discutii. Unii

ar vrea, altii nu prea ar vrea.  Este de înteles aceasta chestiune pentru ca exista, daca vreti, si o  anumita reticenta în

institutiile publice de a transpune toate reformele  la care ne-am obligat. Şi treaba noastra, a celor care suntem în 

contact direct cu OCDE, este sa convingem ca reformele sunt necesare si  trebuie transpuse pentru a ne îndeplini

obiectivele pe care le avem.  Deci undeva în toamna vom sti care sunt cele trei si stiti foarte bine  ca procesul de

cotare la cota unei piete reglementate necesita undeva  pâna la un an jumatate - doi ani de zile, pâna faci selectia, si

asa mai  departe a celor cu care desfasori aceasta procedura. Termenul stabilit  prin PNNR este trimestrul II 2026",

a spus Adrian Ţutuianu.

El a explicat ca exista un grup de lucru pe aceasta tema, pe  care îl conduce si din care fac parte

reprezentanti din Ministerul  Transporturilor, Ministerul Energiei si Secretariatul General al  Guvernului.

Adrian Ţutuianu considera ca solutia potrivita consta în listarea  companiilor, iar aceasta sa se faca nu doar prin

vânzarea de actiuni ci  mai degraba printr-o majorare de capital social.

"Va dau un exemplu, Metrorex-ul, ca sa poata sa-si extinda retelele are  nevoie de bani. Şi atunci mecanismul

acesta al majorarii de capital  social, prin care sa aduci investitorii privati la o întreprindere  publica, îl consider

foarte util si generator de efecte pozitive în  economie", a spus Adrian Ţutuianu.
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